



AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N° 007 / AONO
/AER/CIPM/CC-AG/2025 DU 28 MAI 2025.....

POUR LA FOURNITURE DES PIECES DE RECHANGES DES CENTRALES SOLAIRES

Financement : Budget de l'AER, Exercice 2025

1. Objet de l'Appel d'Offres

Dans le cadre de la maintenance des centrales solaires, le Directeur Général de l'AER lance un Appel d'Offres pour la fourniture des pieces de rechanges des centrales solaires.

2. Consistance des prestations

Les prestations objet de la présente Appel d'Offres comprennent :

- la fourniture des convertisseurs de puissance hybride (HSU) ;
- la fourniture des convertisseurs DC/DC.
- La fourniture des afficheurs de moniteur de contrôle MBMU.
- La fourniture des fusible pour système de gestion des batterie SBMU

3. Délai(s) prévisionnel(s) et lieu(x) de livraison

Le délai maximum prévu par le Maître d'ouvrage pour la livraison des fourniture objet du présent appel d'offres est de neuf (09) mois calendaire. Ce délai court à compter de la date de notification de l'ordre de service de démarrer les prestations. La livraison se fera à la Direction Générale de l'Agence de l'Electrification Rurale Rue du rotary Bastos.

4. Allotissement

La prestation objet du présent Appel d'Offres se fera en un lot.

Designations	Quantités
Convertisseurs hybride de puissance (HSU)	10
Convertisseur DC/DC	100
Afficheurs Moniteurs de controle	30
Fusible 125A	50

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de quatre vingt quinze millions FCFA

LOT	LIBELLE	COUT CFA	TTC	F
1	Fourniture des pieces de rechanges pour centrales solaires : Con- vertisseurs hybride de puissance (HSU), Convertisseur DC/DC, Afficheurs Moniteurs de contrôle, Fusible 125A	95 000 000		

6. Participation et origine

La participation au present appel d’offres est ouverte aux prestataires de droit camerounais et exerçant dans le secteur des enegies solaires et répondant aux critères de qualification indiquées dans le présent Dossier.

7. Financement

Les fournitures objet du présent appel d’offre sont financés par le budget de l'Agence de l'Élec-
trification Rurale (AER) de l’exercice 2025 et suivant la ligne d’imputation budgétaire
n°

8. Mode de soumission

Le mode de soumission retenu pour cet appel d’offres est hors ligne.

9. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission
timbré accompagné du recepicés de le CDEC acquitté à la main et établie par une banque de
premier ordre ou un organisme financier agréé par le Ministère chargé des finances et dont la
liste figure dans la pièce 12 en annexe, d'un montant de neuf cent cinquante (950 000) de
Francs CFA valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des
offres.

10. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le Dossier physique pourra être consulté gratuitement dans les Services des Marchés à la Di-
rection Général de l'AER, dès publication du présent Avis dans le Journal des Marchés Publics
de l’ARMP et par affichage dans les locaux de l’AER sise à Yaoundé – Bastos – Rue du Rotary
Club.

11. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

La version physique du dossier d’appel d’offres peut être obtenue auprès des Services des Mar-
chés à la Direction Général de l'AER sise à Bastos, BP : 30 704, Tél : 222 21 23 84/222 21 23
85, Fax : 222 21 23 81 dès publication du présent avis, contre versement d’une somme non
remboursable des frais d’achat du DAO de **100 000 francs CFA [Cent mille FCFA] payable**

12. Remise des offres

Chaque offre est rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme telles, devra parvenir sous pli scellé au Service des Marchés de l'AER, au plus tard le **24 JUIN 2025** à 13h, contre décharge dans le registre des offres, et devront porter la mention suivante (entre crochets) :

**AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N° 007 /AONO/AER/CIPM/CC-
AG/2025
DU **26 MAI 2025**.....
POUR LA FOURNITURE DES PIECES DE RECHANGES DES CENTRALES SO-
LAIRES**

'A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement

13. Recevabilité des offres

Les pièces administratives, l'offre technique et la offre financière doivent être placées dans des enveloppes différentes séparées et remises sous plis scellé.

Seront irrecevables par le Maître d'Ouvrage :

- Les plis portant les indications sur l'identité du soumissionnaire ;
- Les plis parvenus postérieurement aux dates et heures limites de dépôt ;
- Les plis non-conformes au mode de soumission.
- les plis sans indication de l'identité de l'Appel d'Offres ;
- Le non-respect du nombre d'exemplaires indiqué dans la DAO ou offre uniquement en copies ;

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions la DAO sera déclarée irrecevable. Notamment

- l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics ou le nonrespect des modèles des pièces de l'Appel d'offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours.
- Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec l' Appel d'Offres concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

14. Ouverture des plis

L'ouverture de tous les plis (pièces administratives et des offres techniques et financières) se fera en un temps.

La séance de dépouillement aura lieu le **24 JUIN 2025**..... à 13 heures par la Commission Interne de Passation des Marchés de l'AER dans la salle des conférences au siège de l'AER sise à Bastos, Rue le Rotary Club.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée.

15. Critères d'évaluation

15.1. Critères éliminatoires

Les critères éliminatoires fixent les conditions minimales à remplir pour être admis à l'évaluation suivant les critères essentiels. Le non-respect de ces critères entraîne le rejet de l'offre du soumissionnaire.

Il s'agit notamment :

- L'absence du cautionnement de soumission timbré et du récépissé de la CDEC à l'ouverture des plis ;
- Non-production au-delà du délai de quarante-huit heures (48 h) après l'ouverture des plis, d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente ;
- Fausse déclaration ou pièce falsifiée,
- l'absence de prospectus, catalogue, dessin ou fiche technique ;
- Non-respect de l'une des spécifications techniques majeures indiquées dans les spécifications techniques des fournitures du présent DAO, le cas échéant ;
- l'absence d'une déclaration sur l'honneur de n'avoir pas abandonné de chantier durant les trois (03) dernières années ;
- Absence d'un prix unitaire quantifié dans l'offre financière ;
- Absence du sous détails des prix ;
- Non-respect de 70% de OUI des critères essentiels.

14.1. Critères essentiels

Les critères dits essentiels sont ceux primordiaux ou clés pour juger de la capacité technico-financière des candidats à exécuter les travaux, objet de l'appel d'offres. Ceux-ci sont déterminés en fonction de la nature et de la consistance des travaux à réaliser.

Les critères relatifs à la qualification des candidats porteront à titre indicatif sur :

- Présentation générale de l'offre ;
- Délai de garantie ;
- Le calendrier de livraison (planning et calendrier de réalisation des services connexes) ;
- Moyens humains ;
- Méthodologie d'exécution et plan de travail ;
- Capacité Financière ;
- Preuves de d'acceptation des conditions du marché.

16. Attribution

Le Maître d'Ouvrage ou le Maître d'Ouvrage Délégué attribuera le marché au soumissionnaire ayant présenté une offre remplissant les critères de qualification technique et financière requises et dont l'offre est évaluée la moins-disante.

17. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant un délai de quatre-vingt-dix (90) jours à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

18. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès de la Direction de la Gestion des Ouvrages et de l'Electrification Rurale (DGOER) de l'AER sise à Bastos, BP : 30 704, Tél : 222 21 23 84/222 21 23 85, Fax : 222 21 23 81.

18- Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de corruption, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48.

**POUR TOUT ACTE DE CORRUPTION CONTACTÉ, BIEN VOULOIR APPELER
LE N° VERT DE LA CONAC 1517**

Fait à Yaoundé le **26 MAI 2025**

**LE DIRECTEUR GÉNÉRAL DE L'AER,
(MAÎTRE D'OUVRAGE),**



Moussa Ousmanou

Copies :

MINMAP
ARMP ;
Présidents CIPM/AER ;
Affichage chrono.



NATIONAL OPEN CALL FOR TENDERS NO. 007 / AONO/AER/CIPM/CC-
AG/2025 OF... 26 MAI 2025.....

FOR THE SUPPLY OF SPARE PARTS FOR SOLAR POWER PLANTS

Funding: AER Budget, Fiscal Year 2025

1. Purpose of the Call for Tenders

As part of the maintenance of solar power plants, the Director General of the AER is issuing a Call for Tenders for the supply of spare parts for phase 2 solar power plants, in 184 locations.

2. Scope of Services

The services covered by this Call for Tenders include:

- The supply of hybrid power converters (HSUs);
- The supply of DC/DC converters.
- The supply of MBMU control monitor displays. • Supply of fuses for the SBMU battery management system

3. Completion Time

The overall completion time for the work is nine (9) calendar months from the date of notification of the work start order.

4. Subdivision

The service covered by this Call for Tenders will be provided in one lot.

Designations	Quantities
Hybrid Power Inverters (HSU)	10
DC/DC Converter	100
Displays and Control Monitors	30
125A Fuse	50

5. Estimated Cost

The estimated cost of the operation following preliminary studies is ninety-five million CFA francs.

LOT	DESCRIPTION	COST INCLUDING TAX F CFA
1	Supply of spare parts for solar power plants: Hybrid power converters (HSU), DC/DC converter, Control monitor displays, 125A fuse	95 000 000

6. Participation and Origin

Participation in this call for tenders is open to service providers incorporated under Cameroonian law and operating in the solar energy sector and meeting the qualification criteria indicated in this document.

7. Financing

The supplies covered by this call for tenders are financed by the Rural Electrification Agency (AER) budget for the 2025 fiscal year and according to budget line no.

8. Submission Method

The submission method used for this call for tenders is offline.

9. Provisional Security

Each bidder must attach to their administrative documents a stamped bid bond accompanied by the CDEC receipt paid by hand and established by a first-rate bank or a financial institution approved by the Ministry of Finance and listed in Exhibit 12 in the appendix, in the amount of nine hundred and fifty (950,000) CFA Francs valid for thirty (30) days beyond the original date of validity of the bids.

10. Consultation of the Tender Documents

The physical documents may be consulted free of charge in the Procurement Services at the AER General Directorate, upon publication of this Notice in the ARMP Public Procurement Journal and by posting them on the AER premises located in Yaoundé – Bastos – Rue du Rotary Club.

11. Acquisition of the Tender Documents

The physical version of the tender documents may be obtained from the Procurement Services at the AER General Directorate located in Bastos, PO Box: 30 704, Tel: 222 21 23 84/222 21 23 85, Fax: 222 21 23 81 upon publication of this notice, against payment of a non-refundable sum of 100,000 CFA francs [One hundred thousand FCFA] of the tender document purchase costs payable to the ARMP Special Allocation Account (CAS) No. 335 988 opened with the BICEC Agencies throughout the country.

5. Estimated Cost

The estimated cost of the operation following preliminary studies is ninety-five million CFA francs.

LOT	DESCRIPTION	COST INCLUD- ING TAX F CFA
1	Supply of spare parts for solar power plants: Hybrid power converters (HSU), DC/DC converter, Control monitor displays, 125A fuse	95 000 000

6. Participation and Origin

Participation in this call for tenders is open to service providers incorporated under Cameroonian law and operating in the solar energy sector and meeting the qualification criteria indicated in this document.

7. Financing

The supplies covered by this call for tenders are financed by the Rural Electrification Agency (AER) budget for the 2025 fiscal year and according to budget line no.

8. Submission Method

The submission method used for this call for tenders is offline.

9. Provisional Security

Each bidder must attach to their administrative documents a stamped bid bond accompanied by the CDEC receipt paid by hand and established by a first-rate bank or a financial institution approved by the Ministry of Finance and listed in Exhibit 12 in the appendix, in the amount of nine hundred and fifty (950,000) CFA Francs valid for thirty (30) days beyond the original date of validity of the bids.

10. Consultation of the Tender Documents

The physical documents may be consulted free of charge in the Procurement Services at the AER General Directorate, upon publication of this Notice in the ARMP Public Procurement Journal and by posting them on the AER premises located in Yaoundé – Bastos – Rue du Rotary Club.

11. Acquisition of the Tender Documents

The physical version of the tender documents may be obtained from the Procurement Services at the AER General Directorate located in Bastos, PO Box: 30 704, Tel: 222 21 23 84/222 21 23 85, Fax: 222 21 23 81 upon publication of this notice, against payment of a non-refundable sum of 100,000 CFA francs [One hundred thousand FCFA] of the tender document purchase costs payable to the ARMP Special Allocation Account (CAS) No. 335 988 opened with the BICEC Agencies throughout the country.

12. Submission of Bids

Each bid must be submitted in French or English in seven (7) copies, including one (1) original and six (6) copies marked as such. It must be received in a sealed envelope by the AER Procurement Department no later than 1 p.m. on **24 JUN 2025** against receipt in the bid register. It must bear the following notation (in brackets):

NOTICE OF OPEN NATIONAL CALL FOR TENDER NO. **007**/AONO/AER/CIPM/CC-AG/2025

DATED **26 MAI 2025**.....2025

FOR THE SUPPLY OF SPARE PARTS FOR SOLAR POWER PLANTS

"To be opened only during the opening session"

13. Admissibility of Bids

The administrative documents, the technical offer, and the financial offer must be placed in separate envelopes and submitted in a sealed envelope.

The following will be inadmissible by the Project Owner:

- Envelopes bearing information on the bidder's identity;
- Envelopes received after the submission deadlines;
- Envelopes that do not comply with the submission method.
- Envelopes without information on the Call for Tenders;
- Failure to comply with the number of copies indicated in the tender documents or offering only copies;

Any incomplete offer in accordance with the requirements of the tender documents will be declared inadmissible. In particular:

- The absence of a bid bond issued by an organization or financial institution approved by the Minister of Finance to issue bonds in the field of public procurement, or failure to comply with the templates for the tender documents, will result in the outright rejection of the quotation without any recourse.
- A bid bond produced but unrelated to the relevant call for tenders is considered absent. A bid bond presented by a bidder during the bid opening session is inadmissible.

14. Opening of Bids

All bids (administrative documents and technical and financial offers) will be opened simultaneously.

The opening session will take place on **24 JUN 2025** at 1 p.m. by the AER Internal Procurement Committee in the conference room at the AER headquarters located in Bastos, Rue le Rotary Club. Only bidders may attend this opening session or be represented by a duly authorized person of their choice.

15. Evaluation Criteria

14.1. Elimination Criteria

The elimination criteria set the minimum conditions that must be met to be admitted to the evaluation based on the essential criteria. Failure to meet these criteria will result in the rejection of the bidder's offer.

These include:

- The absence of a stamped bid bond and the CDEC receipt at the time of bid opening;
- Failure to produce, beyond the forty-eight (48) hour deadline after bid opening, a document from the administrative file deemed non-compliant or missing;
- False declaration or falsified document,
- The absence of a prospectus, catalog, drawing, or technical data sheet;
- Failure to comply with one of the major technical specifications indicated in the technical specifications of the supplies in this DAO, where applicable;
- The absence of a sworn statement of not having abandoned a construction site during the last three (03) years;
- Absence of a quantified unit price in the financial offer;
- Absence of price sub-details; ☐ Failure to meet 70% of YES of the essential criteria

14.2. Essential Criteria

The so-called essential criteria are those that are paramount or key to assessing the technical and financial capacity of candidates to carry out the work covered by the call for tenders. These criteria are determined based on the nature and scope of the work to be carried out. The criteria for the qualification of candidates will include, for information purposes only:

- General presentation of the offer;
- Warranty period;
- Delivery schedule (schedule and schedule for the completion of related services);
- Human resources;
- Implementation methodology and work plan;
- Financial capabilities;
- Proof of acceptance of the contract conditions.

16. Award

The Contracting Authority or the Delegated Contracting Authority will award the contract to the bidder who has submitted a bid that meets the required technical and financial qualification criteria and whose bid is evaluated as the lowest priced bid.

17. Validity of Bids

Bidders shall remain bound by their bids for a period of ninety (90) days from the deadline set for submission of bids. 18. Additional Information

Additional technical information may be obtained during business hours from the AER's Directorate of Works Management and Rural Electrification (DGOER) located in Bastos, PO Box: 30 704, Tel: 222 21 23 84/222 21 23 85, Fax: 222 21 23 81.

18- Combating Corruption and Malpractices

To report practices, facts, or acts of corruption, please call CO-NAC at 1517, or the Public Procurement Authority (MINMAP) (text or call) at (+237) 673 20 57 25 and 699 37 07 48.

FOR ANY ACT OF CORRUPTION CONTACTED, PLEASE CALL THE CONAC FREEPHONE NUMBER 1517

Done in Yaoundé on **26 MAI 2025**

**THE DIRECTOR GENERAL OF
AER,**

(PROJECT OWNER),

Copies:

MINMAP

ARMP;

CIPM/AER Presidents;

Time display.

